
 

  

Dagsorden 
20. maj 2025 
17.15-19.45 
Kastaniehuset 

 

(OBS husk udprint til forældrerådsmødet x 2-4 stk.) 
 
Dagsorden: forperson X og KKFO-leder Lucille/LB 
Mødeleder: KKFO-leder Lucille/LB  
Referent: Lucille/LB 
Tid- og ordstyrer: Esben 
Deltagere: Lisa (Kosmo), Ursula (Kast.), Esben (STJ), Signe (kosmo),  
Medarbejderrepræsentanter: Anja/AØ (Kosmo), Pricella/PRGR (STJ), Lucille/LB (KKFO-leder) 
Afbud: Emilie (STJ), Alma (STJ – pt. på pause) 
Ønsker til dagsordenen sendes til KKFO-leder senest 10 dage inden kommende møde. Dagsorden udsendes senest 4 dage inden kommende møde 
 

DAGSORDEN 
Emne, ansvarlig, tidsramme 

Formål og uddybning 
Hvad? Hvorfor? Hvordan? 

Referat  
Beslutninger 

1. Godkendelse af dagsor-
den og referat 
(5 min.) 
 

Sagsfremstilling 
Godkendelse af referat og dagsorden.  
 
Lucille foreslår at et valgt medlem for fremtiden er 
mødeleder. 
 
Sagsbehandling 
Forældrerådet skal godkende dagsordenen med 
evt. ændringer. Der orienteres evt. ift. forhold, der 
har betydning for mødets afvikling mv. 
 
Opbakning til mødeleder-funktion?  

Beslutning:  
 
Dagsorden: godkendt  
Referat: godkendt  
 
Mødeleder: vi aftaler den går på skift.  

2. Forældreråd  
(15 min.) 
 

Sagsfremstilling 
a) Skolebestyrelsesrepræsentant 

b) Næste års forældrerådsmøde-datoer 

Drøftelse 
a) Velkommen til Emilie  

b) Alle orienterer sig ift. datoforslag inden forældrerådsmødet. Forslag:  
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c) Møde med skolebestyrelsen okt. 2025-26 

d) Forperson i forældreråd 

 
Sagsbehandling 
Se i øvrigt:  
Velkommen til forældrerådet i KKFO 
  
Note:  OBS datoer for kommende års forældre-
rådsmøder afklares på skoleårets sidste forældre-
rådsmøde. 

o Mandag d. 15. september 2025: Kometen 

o Tirsdag d. 18. november (minus d. 3. og d. 5. nov.) 2025: Kosmonauten, 
med Morten/MO  

o Onsdag d. 18. februar 2026: Kometen 

o Torsdag d. 28. maj 2026: Kosmonauten 

Der er skolebestyrelsesmøde d. 16.juni 2025. Skolebestyrelsen vil så vidt muligt 
fastsætte datoer efter forældrerådets dato-udspil.  
 

c) Skolebestyrelsesmøde oktober 2025 (dato?): alle gør sig overvejelser ift. 
hvilke punkter forældrerådet evt. kunne ønske drøftet på fællesmødet 
med skolebestyrelsen. 

- Mangfoldige børnefællesskaber – hvordan får man et sprog for det? 
Hvordan taler man med sit barn uden at stigmatisere andre børn?  

- Sammenhæng og sammenhold – trivsel – når hele skolen, klub og 
KKFO skal være på samme matrikel 

d) Forperson:  

Beslutning 
 
Ad b) Ovenstående datoer for næste års forældrerådsmøder er godkendt 
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Ad c) Ovenstående er forældrerådets umiddelbare forslag til det fælles skolebe-
styrelsesmøde. Drøftes igen på næste forældrerådsmøde i september (inden det 
fælles skolebestyrelsesmøde) 
 
Ad d) Der vælges forperson på første forældrerådsmøde i skoleåret 2025-26. Lu-
cille orienterer sig ift. styrelsesvedtægt.  
 

3. Nyt fra skolebestyrelsen  
(5 min.) 

Sagsbehandling  
Emilie orienterer  

Emilie orienterer: 
Emilie kunne ikke deltage i dag.  
 

4. Nyt fra Lucille 
(10 min.) 
 

Sagsfremstilling 
o Personale 

o Byggeri  

o Børn  

o Økonomi  

o Sommerfest  

Sagsbehandling 
Mulighed for at stille spørgsmål. 

Lucille orienterer: 
Personale:  
Tobias er fastansat.  
Andreas er delvist tilbage.  
Amire på barsel til d. 19. nov. 2025. 
Caroline barsel. Jonjo barselsvikar. 
Johan fastansat. 
Kjartan fastansat.  
 
Byggeri:  

o Kastaniehuset lukker/afgives i begyndelsen af juli 2025.  

o Ny struktur er ved at falde på plads. Kosmonauten, Kometen 1 og Kome-
ten 2. Stjerneskuddet bliver årgangshus. Møllegade bliver naturhus. 

o Indvielse af bygning 2 d. 21. august 2025 kl. 12.30-13.30. Forældrerådet 
er inviteret. 
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Børn: 
o Farvel til 3.årgang. Fine farvel-arrangementer, vi ønsker alle børn god 

vind.  

o Velkommen til nye børnehaveklasser. Flot flagallé og god opstart, til-
fredse forældrehenvendelser. Udskudt klassedannelse (juni 2025). Sam-
arbejde med Støtte- og Kompetenceteamet om god start for alle børn, 
også børn med særlige behov. ’Stærkt Samarbejde’: mundtlige viden-
overdragelser, besøg i børnehaver, besøg fra børnehaver i KKFO.  

Økonomi:  
o Første prognose ser fin ud. Det balancerer.  

 
 
 
Sommerfest:  

o Lørdag d. 14. juni kl. 13.00-16.00. Alle børn, forældre, søskende, bedste-
forældre er velkomne. Samme koncept som sidste år: picnic med div. op-
trædener i aktivitetsparken. 

5. Tilsynsrapport 2024 
(20 min.) 

Sagsfremstilling  
a) Tiltag på KKFO.  

Det er vores forpligtelse at arbejde med 
anbefalinger fra Tilsynsrapporten. 
 

Drøftelse og spørgsmål til nedenstående:  

a) Besluttede tiltag på KKFO:  
Inden TRE måneder: 
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b) Der er arbejdet med ideen om hvorvidt 
spørgsmål i BMV kan bruges mere dyna-
misk? Kan spørgsmål tilføjes/tilpasses, så 
vi bedre kan vurdere på hovedpointerne i 
tilsynsrapporten? 

 
Sagsbehandling  
På sidste forældrerådsmøde blev det besluttet at  
personalet på KKFO’en skal drøfte ovenstående og 
herefter arbejde videre med det.  
 

o Eftermiddagsmåltidet skal gøres til et pædagogisk måltid, så det opleves 
ensartet på alle matrikler. Der skal arbejdes med medarbejdernes nysger-
righed på samtalen med og mellem børnene – herunder fokus på nærvær 
og mulighed for at finde ro. 

Inden SEKS MÅNEDER:  
o Der skal arbejdes medmedarbejdernes nysgerrighed i samspillet med 

børnene, samt med den enkelte medarbejders positionering ift. at under-
støtte samspillet optimalt.  

o Medarbejdere skal have opmærksomhed på sprogunderstøttende strate-
gier, så stigning i børnenes oplevelse af at kunne tale med en voksen om 
det der optager barnet, ses (målt gennem en ny mini-trivselsmåling). 

Inden ET ÅR:  
o Medarbejdere skal have opmærksomhed på positiv udvikling af børns 

deltagelse i fællesskaber via voksenfaciliterede bevægelsesaktiviteter.  
 

b) Børneinddragelse og spørgsmål I BMV (drøftet på sidste forældreråds-
møde):  

o Der er opbakning til at BMV bruges som et værktøj ift. børnenes stemme 

o Solskinshistorier med børnene (en samtale med barnet, hvor den voksne 
lærer noget nyt om barnet, turtagning).  

Forslag til spørgsmål:  
- Er der nogle voksne som du har lyst til at fortælle noget nyt, eller noget 

om dig selv?   
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- Er der voksne der lægger mærke til dig?  

- Griner eller fjoller du nogle gange med en voksen?  

- Er der en voksen der er god at tale, grine eller fjolle med? Hvorfor?  

- Er der en voksen du glæder dig at fortælle noget til?  

 
Beslutning  
Ad.a) 

1. Nysgerrighed i samspillet: Forældrerådet foreslår at en ’supervisor-funk-
tion’ ift. nyansatte pædagogmedhjælpere især. Dette drøftes videre på 
KKFO’en. Det er relevant at tænke ind i alle situationer.  

2. Voksenfaciliterede bevægelseslege: Forældrerådet foreslår mere med 
kamplege. Dette drøftes videre på KKFO’en.  

Ad. b) 
1. Mini-BMV:  Er der en voksen du glæder dig at fortælle noget til?  

Godt med det mere snævre fokus i spørgsmålene, samt børnenes input til det øv-
rige vi arbejder med ift. bl.a. nysgerrighed.  
 
KKFO’en arbejder videre med implementeringen af mini-MBV. Proces starter ef-
ter sommerferien, men er dog allerede drøftet på pædagogisk dag.  
 

6. KKFO-forældremøder  Sagsfremstilling  Drøftelse  
Hvilket af de to forslag bakker forældrerådet op om? 
Er der andre forslag? 
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(15 min.) 

 

Der har tidligere været en forældrehenvendelse 
vedr. KKFO-forældremøder, da forældredeltagelse 
på KKFO-forældremøder er lille.  
 
Sagsbehandling  
To forslag:  

a) Skal årgangspædagogerne deltage på sko-
lens forældremøde og herefter forlænge 
med en halv time, kun for KKFO?  

b) Skal alle afdelinger samles på én specifik 
dato i oktober, kun for KKFO (to timer)? 

 

 
Drøftelse:  

- Inddrag Kontaktforældre  

- Oplæg  

- Novembermøde  

- Ala fagfestival med workshops 

 
Beslutning  
 
Vi prøver et stort fælles forældremøde i november af. Først fælles oplæg/info. 
Herefter workshops ala fagfestival.  
 

7. Oplæg til skolebestyrel-
sesmøde om mangfol-
dige børnefællesska-
ber/MBF 

(15 min.) 

Sagsfremstilling  
Morten Nielsen og Lucille har drøftet manglende 
ressourcer til KKFO ifm. MBF.  
MO/LB har lavet et oplæg til det kommende skole-
bestyrelsesmøde d. 16. juni 2025.  
 
Sagsbehandling  
Oplæg drøftes i forældrerådet.  
 
Se bilag. 

Drøftelse 
Overvejelser og fælles drøftelse i forældrerådet?  
 
 
 
 
Beslutning 

1. Forældrerådet bakker op om at bilag bringes op i skolebestyrelse.  

2. Lise vil gerne ringe til Københavns forældreorganisation KFO. 

8. Besparelse på rengøring  Sagsfremstilling Drøftelse 
Esben har sat sig ind i rengøring:  



8 

(10 min.) Kbh. kommune har den 15. november 2023 be-
sluttet besparelser for 12,5 mio. kr. på rengørings-
området pr. d. 1/8-24. 

Sagsbehandling 

Punktet er udskudt i flere omgange. Status fra Es-
ben. 

a) Bakterielt: bakterier selvidentificerende/selvdestruerende inden for 
24 timer 

b) Fra knæ og ned har det ikke nogen sundhedsmæssig betydning 

c) Dog spiller det en psykologisk betydning  

d) Inddragelse af børnene har også betydning 

Esben efterspørger:  
1. Konkrete input fra personalet  

2. Rengøringsvejledning  

3. Hvordan kan børnene tænkes ind ift. rengøring?  

4. Hvad gør personalet selv rent? Svar: køleskabe/frys, ovne, køkkenskab 
mv. 

Når hyppigheden nedsættes, nedsættes kvaliteten også.  
 
Beslutning 
 

1. Lucille sender ’Læsevejledning til jeres rengøringsplan’ til Esben 

2. Punktet sættes på igen  

9. Nyt fra forældre  
(15 min.) 

Sagsfremstilling  Lisa:  
- Lukkedage skal ind i ’KK-filer forældre’ (og ferieplan Guldberg Skole) 
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Forældrerådsrepræsentanter (forældre) oriente-
rer. 
 
Lisa vil gerne opdatere planchen til forældrerådet.  
 
Sagsbehandling 
 

- Maj-perioden: flagdagen d. 2.maj: mere fokus på at forældre gerne må gå 
med 

Esben:  
- Ny struktur: hvordan gør man med små trygge enheder i skolegården? 

Der er stor interesse blandt forældre. 

 

10. Nyt fra medarbejdere  
(15 min.) 
 

Sagsfremstilling 
Forældrerådsrepræsentanter (KKFO-medarbej-
dere) orienterer. 
 
Sagsbehandling 

Fælles for de fire matrikler: 
 
Der er maj-børn pt. Udskudt klassedannelse indtil juni. Det går godt, dog lidt ud-
fordret af at vi modtager børn på tre matrikler. Det giver mening ift. at se dyna-
mikker mellem børnene.  
 
Fællesspisning med børnene på STJ. Børnene lavede selv mad til de andre børn. 
det var en succes.  
 
Der har været japansk temauge på Kosmo. Valgt af børnene.  
 
Forberedelse til sommerfest.  
Forældrerådet vil gerne hjælpe i kageboden.  
Forældreråd er velkomne i infoboden. Husk plancher over struktur og byggeri.  
 
 

11. Eventuelt 
(5 min.) 
 

 Navneforandring: Kometen?  
- Forslagsboks til sommerfest – forældre og børn kan byde ind med nye 

navne 
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- Børnene må stemme om det endelige navn på et børnemøde efterføl-
gende 

- Navnet skal være faldet på plads inden sommerferien. 
 
 
Ny struktur efter sommerferien:  

- Udeliv – hvordan er de små og de store sammen på samme areal. Samar-
bejde med klubben.  

- Fokus på trygheden og nærheden for alle børn. Ansvar og tryghed i min-
dre grupper. 

- Lucille sender nyhedsbrev med specifik plan ud til alle forældre snarest  
 
Aftaler  

- Ny struktur bliver sat på forældrerådsdagsordenen som et fast punkt i lø-
bet af det kommende skoleår.  

 

Kommende punkter   Kommende punkter:  

Årshjul:  

1. Datoer for kommende års forældreråds-møder afklares på skoleårets sid-
ste forældrerådsmøde 

2. Inden forældrerådet skal deltage på skolebestyrelsesmødet i oktober, 
skal forældrerådet inddrages i hvilke punkter der ville være relevante at 
drøfte 

3. Styrelsesvedtægt gennemgås på november-mødet, efter valg i oktober 
4. Valg til forældreråd foretages på forældremøder i efteråret 


